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Protokół Nr 7 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Więcborku, 

odbytego w dniu 16.12.2011r. 
 

 
Spotkanie odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10:00 – 12:00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej                                               - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcbork              - Paweł Toczko 
3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy w Więcborku - Tomasz Siekierka 
4. Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania  
    Problemów Alkoholowych                                                         – Piotr Węgrzyn 
5. Sekretarz GKRPA                                                                      – Ireneusz Cichy 
 
 
Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Jan Antczak powitał radnych i zaproszonych gości. 
Przedstawił porządek obrad spotkania, który przewidywał: 

1. Omówienie problematyki związanej z dożywianiem dzieci i młodzieży w placówkach 
oświatowych Gminy Więcbork i możliwości, jakimi w tym zakresie dysponuje Miejsko- 
Gminny Pomocy Społecznej w Więcborku.  
2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia "Gminnego Programu 
Profilaktyki i Rozwiązywania problemów Alkoholowych oraz innych uzależnień w Gminie 
Więcbork na 2012 rok".  
3. Ustalenie planu pracy Komisji na 2012 rok.  
4.  Sprawy różne 

Ad. 1. 

Przewodniczący Komisji - J. Antczak zapytał T. Siekierkę o kwotę jaką MGOPS dokłada  
do dożywiania. 

T. Siekierka odpowiedział, że 60% to dofinansowanie z budżetu Państwa. Łącznie  
na dożywianie przeznaczona jest kwota 600 tys. zł, z czego 200 tys. to środki własne, reszta 
to środki Wojewody. Priorytetem jest dożywianie dzieci. Listę dzieci zgłaszają dyrektorzy 
szkół. O przyznaniu posiłku decyduje kryterium dochodowe. Nigdy nie zdarzyło się, abyśmy 
komuś odmówili posiłku. Natomiast to rodzice częściej czy dzieci nie chcą korzystać z takiej 
formy pomocy. Obecnie jesteśmy po przetargu. Dostawcą będzie Pan Śliwi ński, który będzie 
dowoził posiłki. Szkoła podstawowa i gimnazjum w Więcborku mają własne stołówki,  
a dzieci z gimnazjum w Sypniewie chodzą do Pałacu. Od nowego roku posiłki będą 
wydawane w doposażonej stołówce. W gminie dziennie z posiłków korzysta ok. 260 dzieci. 
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Ponadto finansujemy posiłek dla 30 uczestników ŚDŚ, inne formy pomocy to bony 
żywnościowe (korzysta 90 osób) oraz zasiłek celowy w formie pieniężnej – 90 zł 
miesięcznie/osobę. 

J. Antczak wyjaśnił, że część dzieci w szkołach otrzymuje posiłki, a część nie. Zapytał ile 
kosztuje posiłek. 

T. Siekierka odpowiedział, że ok. 4 zł. 3,70-3,80 zł. Podkreślił, że częściej to jednak rodzice 
nie chcą, aby dzieci jadły posiłek finansowany przez MGOPS. 

P. Węgrzyn stwierdził, że zapewne się wstydzą. 

B. Lida zapytała czy osoby te korzystają z pomocy społecznej? 

T. Siekierka odpowiedział, że i tak i nie. Kryterium  dochodowe, brane pod uwagę przy 
przyznawaniu posiłku może być wyższe, więc więcej osób może korzystać z tej formy 
pomocy, niż z innych form. Są różne sytuacje, np. są przyznane dotacje, a dzieci nie 
korzystają. 

J. Antczak stwierdził, że członkowie Komisji podczas kontroli sklepików szkolnych 
zrozumieli, że raczej więcej powinno być takich posiłków. 

T. Siekierka odpowiedział, że na dożywianie nie brakuje pieniędzy. To jest priorytet. 150% 
kryterium dochodowego decyduje o przyznaniu posiłku dla dziecka. Tylko do 7 roku życia 
można przyznać posiłek bez decyzji, ale tylko nie więcej niż 20% ogólnej liczby osób. Rada 
może zmienić kryterium, np. 200%, ale reszta to wkład własny. Po nowym roku będę jeździł 
po szkołach i rozmawiał z dyrektorami. 

J. Antczak poprosił, aby mógł uczestniczyć w tych spotkaniach. Zapytał  jak wygląda 
problem bezdomności. 

T. Siekierka odpowiedział, że jest 7 osób, jedna była w schronisku, ale dwa tygodnie temu 
wyszła i nie wiadomo gdzie jest, część osób się nie pojawia, jedna jest w schronisku i jest 
tylko jedna osoba, która odmawia pomocy. Współpracujemy z Policją, zamieściliśmy  
w lokalnej prasie apel do mieszkańców z prośbą o sygnały związane z osobami bezdomnymi. 

Ad. 2 

Gminny Programem Profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz innych 
uzależnień w Gminie Więcbork na rok 2012 przedstawił Przewodniczący GKRPA –  
P. Węgrzyn (załącznik Nr 1 ). GPRPA i innych uzależnień – załącznik Nr 2. 

B. Lida zapytała jak wygląda współpraca ze Stowarzyszeniem ODNOWA? 

I. Cichy odpowiedział, że współpraca układa się bardzo dobrze i wie, że Stowarzyszenie 
nawiązało owocną współpracę z Placówką Opiekuńczo-Wychowawczą. 

J. Antczak stwierdził, że wprowadzenie do obrad Komisji nowej osoby było bardzo dobrym 
posunięciem. 
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Burmistrz P. Toczko wyjaśnił, że Stowarzyszenie zwróciło się do niego o umożliwienie 
uczestnictwa przedstawiciela w pracach Komisji, co zostało zrobione. 

B. Lida dodała, że wspólnie ze Stowarzyszeniem Placówka Opiekuńczo-Wychowawcza 
zorganizuje spotkanie z rodzicami dzieci przebywających w Placówce. 

M. Kielich stwierdził, że nawet jeden uratowany człowiek to wielki sukces. 

J. Antczak narzekał na opieszałość sądów. 

I. Cichy wyjaśnił, że na 13 wniosków złożonych w ciągu roku, z czego 10 złożonych  
do końca maja, rozpatrzono w ciągu roku tylko 2. Dzisiaj dotarła informacja o kolejnych 
terminach rozpraw, ale już w styczniu. 

T. Siekierka dodał, że jeżeli psycholog i psychiatra nie widzą konieczności  leczenia 
zamkniętego to już i tak wiadomo, jaki będzie wynik. 

Więcej pytań nie było. 

Przewodniczący Komisji poprosił o przegłosowanie projektu uchwały. 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

Ad. 3 

Przewodniczący komisji poprosił  Członków Komisji o ustosunkowanie się do otrzymanego 
Planu pracy Komisji na rok 2012. 

Pytań nie było, więc Przewodniczący Komisji  poprosił o przegłosowanie  Planu Pracy. 

Wynik głosowania. 

„za” jednogłośnie 

 

Ad. 4. W sprawach różnych Przewodniczący Komisji przeczytał pismo dyrektorów szkół 
(załącznik nr 3) i dodał, że temat będzie szczegółowo omawiany na Komisji Oświaty. 

J. Kujawiak wyjaśnił, że wszyscy otrzymali dane, wzrost o ponad 2 mln zł.  
Po termomodernizacji koszty miały spaść do 30%. Wszystko poszło do góry, więc koszty 
niech już nie spadną, ale przynajmniej niech nie wzrastają. Skierowano pod naszym adresem 
zarzuty, że nie dbamy o oświatę. My nie chcemy zamykać małych szkół, ale tak naprawdę 
tam jest po 9 osób  w klasie. Tolerujemy to wszystko, ale mamy też inne zobowiązania wobec 
mieszkańców: drogi, kanalizacja, wodociągi. 

B. Lida odpowiedziała, że będzie broniła sprawy, ponieważ każdy dyrektor powinien walczyć 
o swoje sprawy. Wszyscy czekali na oszczędności z tytułu ogrzewania, ale powinna zostać 
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zrobiona symulacja, trzeba sprawdzić cenę opału kiedyś i teraz i jak to ma się do planów  
na 2012 r. 

J. Kujawiak stwierdził, że wszystkie koszty są zawyżone. 

S. Piłka dodał, że rozumie dyrektorów, ale zastraszanie nie jest metodą. Żadna szkoła  
w województwie nie dokłada do oświaty 6,5 mln zł. Jeśli każda szkoła chce swój budżet  
to BOOS jest niepotrzebny. 

M. Kielich dodał, że gdyby każda szkoła miała swój budżet to by oszczędzała, a teraz nie 
widzi, aby szkoły oszczędzały na opale czy energii. 

Burmistrz P. Toczko dodał, że otrzymał też pismo w sprawie budowy orlika. 

Radna B. lida zauważyła, że gdyby koszt budowy obniżył się to warto się zastanowić  
nad inwestycją. 

J. Kujawiak uważa, że w przypadku budowy orlika należałoby wyrzucić inne inwestycje jak 
świetlice, ogródki jordanowskie, targowisko. Jeśli mówi się, że kosztorys nie może być 
niższy, a później okazuje się że jednak może to znaczy, że w trakcie realizacji będziemy mieli  
dodatkowe koszty. 

Burmistrz temat zakończył stwierdzając, że pismo otrzymał dopiero dzisiaj, a kosztorysy 
zostaną porównane. 

 

Więcej pytań nie było. 

Spotkanie Komisji zakończono. 

 

Prot. E.K.K. 

 

 Przewodniczący Komisji 

/-/ Jan Antczak 


